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28. 11. 2024 v 16:00 hodin, zasedací místnost MěÚ Bystřice nad Pern.  

 

23 zástupců členských obcí: 

Blažkov, Bystřice n. P., Dalečín, Dolní Rožínka, Horní Rožínka, Lísek, Moravecké Pavlovice, Nyklovice, Písečné, 

Prosetín, Rodkov, Rovečné, Rozsochy, Rožná, Skorotice, Strážek, Střítež, Štěpánov nad Svratkou, Ujčov, 

Věchnov, Vír, Zvole, Ždánice 

Program  
 

 

1. Zahájení 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatelů zápisu 

3. MAS Zubří země, o.p.s.: 16:05, Ing. Jarmila Zemanová – harmonogram výzev MAS na rok 2025, dotační možnosti 

pro obce prostřednictvím MAS 

4. MěÚ Bystřice nad Pernštejnem – odbor územního plánování a stavebního řádu: 16:15, Ing. Tomáš Straka – 

analytické podklady ORP Bystřice nad Pernštejnem 

5. Hospodaření MB: rozpočtová změna č.5 – informace o schválení předsednictvem MB, členské příspěvky na rok 

2025 – informace o platbě, schválení dokumentů k hospodaření – Návrh Rozpočtu MB na rok 2025, Návrh 

Střednědobého výhledu rozpočtu na rok 2026-27, zveřejnění informace o schválení na ÚD, schválení podkladů pro 

inventarizaci majetku a členů kontrolního výboru dle roku 2023, služba GDPR v roce 2025 (školení obcí a škol) 

6. Ceník služeb: příjmy za zpracování dotací a pronájem vybavení za rok 2024, aktualizace ceníku pro rok 2025, oprava 

současného vybavení + nákup nového vybavení (hrad + stan) 

7. Mikroregionální akce: a) Hry bez hranic – zhodnocení akce, vyúčtování, předání poháru vítězi (Písečné), podání 

žádosti o příspěvek (Nadace ČEZ); b) MA21 – akce Putovní letní kino: vyúčtování akce, podání žádosti v roce 2025; 

c) Dětská umělecká soutěž – slavnostní předání ocenění, výstavy, změna pravidel v roce 2025; d) Bystřicko čte 

dětem – podání žádosti v roce 2025; e) Soutěž Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka – podmínky pro rok 2025; f) 

Nositel tradic Bystřicka 2025 – výzva v lednovém vydání novin Bystřicko 

8. Diskuse a další organizační záležitosti: a) transformace DSO na společenství obcí; b) aktualizace informačních 

letáků – podání žádosti TIC BnP; c) odpadové hospodářství v regionu – svoz textilu, recyklace dřevěného odpadu 

(Kronospan); d) náhrady za zřízení věcných břemen do pozemků obcí – výstupy z jednání s EG.D; e) sdělení 

informací od MUDr. Prudké – praktičtí lékaři na našem území (výhled od budoucna); f) spolufinancování sociálních 

služeb; g) Nevajgluj - možnost získání příspěvku pro obce; h) návštěva ZMOVR v roce 2025; ch) společný nákup 

elektřiny a zemního plynu na rok 2026 (aktuální ceny); i) počet novin Bystřicko na rok 2025 

9. Závěr jednání 

 

 

 

Členská schůze se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášeníschopná, viz prezenční listina. 

Zápis z členské schůze Mikroregionu Bystřicko č. 04/24
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Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Předseda Mikroregionu Bystřicko pan Pokorný zahájil členskou schůzi v 16:05 hodin a přivítal všechny 

přítomné zástupce obcí.  

 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatele zápisu 

Předseda MB dále seznámil přítomné s obsahem dnešní schůze dle zaslaného programu a následně omluvil 

pana Ing. Straku v rámci bodu č.4 související s prezentací analytických podkladů ORP Bystřice nad 

Pernštejnem z důvodu neúčasti odborného projektanta, který měl starostům danou problematiku nastínit. 

Pan Pokorný dal následně hlasovat o schválení programu členské schůze. Program byl jednohlasně přijat. 

  Hlasování:  Pro: 23   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Členská schůze dále schválila zapisovatele paní Dočkalovou a ověřovatele zápisu pana Zicha (starostu obce 

Lísek) a pana Kouteckého (starostu obce Blažkov). 

Hlasování: Pro: 23   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

 

3. MAS Zubří země, o.p.s. 

Prvním hostem členské schůze byla Ing. Jarmila Zemanová, ředitelka MAS Zubří země, o.p.s. V úvodu 

představila přítomným harmonogram výzev MAS pro rok 2025. Podrobněji pak byly prezentovány podmínky 

jednotlivých plánovaných výzev pro rok 2025 (příloha č.1), konkrétně:  

2. výzva SP SZP (Fiche 6 - Neproduktivní infrastruktura v krajině, aktivita: Lesní a polní cesty),  

2. výzva MAS Zubří země – OP TAK 2025, 

3. výzva MAS SP SZP (Fiche 4 - Podnikání malých a středních podniků a Fiche 5 – Základní služby a obnova 

obcí).  

Dále byl představen nový dotačně-úvěrový program neadministrován MAS - "Dostupné nájemní bydlení", ke 

kterému byla poskytnuta samostatná prezentace (příloha č.2). Dále byli zástupci obcí vyzváni ke spolupráci 

na propagaci letáku k 2. výzvě OP TAK (příloha č.3 - plakát a příklady dobré a špatné praxe – typové projekty), 

který mohou dále šířit a předávat firmám a podnikatelům na území obce.  

Aktuálně vyhlášené výzvy MAS Zubří země lze sledovat na webových stránkách MAS: 

https://www.zubrizeme.cz/aktualni-vyzvy/. 

V případě podrobnější konzultace k plánovaným výzvám se můžete obracet na pracovnice MAS Zubří země. 

Jednotlivé kontakty jsou uvedené v přiložené prezentaci. 

 

 

4. MěÚ Bystřice nad Pernštejnem – odbor územního plánování a stavebního řádu (viz bod č.2) 

 

https://www.zubrizeme.cz/aktualni-vyzvy/
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5. Hospodaření MB 

Rozpočtová změna č.5 

Zástupci obcí byli dále seznámeni s rozpočtovou změnou č.5 (příloha č.4), kterou schvalovalo již 

předsednictvo MB dne 12.11.2024.  

Na straně příjmů i výdajů se jedná o celkové navýšení o 50 000,- Kč.  

Příjmy:  

Paragraf 3639 - navýšení příjmů o 60 000,- Kč za zpracování projektových žádostí (celkem počítáno s částkou 

250 000,- Kč) a snížení příjmů o 10 000,- Kč za půjčování skákacích hradů a stanů (z důvodu nepříznivého 

počasí byly některé rezervace zrušeny).  

Výdaje:  

Paragraf 3639 - úprava mzdových položek (přesun v rámci mzdových položek v důsledku změny smlouvy z 

DPP na pracovní smlouvu, bez navýšení celkové částky na mzdové výdaje), navýšení položky platy 

zaměstnanců o 15 000,- Kč, snížení položky ostatní osobní náklady (výdaje na DPP) o 150 000,- Kč, dokrytí  

položky zák. soc. poj. o 50 000,- Kč. Dále snížení položky na nákup drobného dlouhodobého hmotného 

majetku z původních 25 000,- Kč na 7 260,- Kč (plánován nákup fukaru k novému skákacímu hradu), snížení 

částky na nákup materiálu o 45 000,- Kč, výdajů na věcné dary o 5 000,- Kč, snížení částky na finanční dary o 

2 000,- Kč. Dle předpokladu do konce roku je třeba navýšit výdaje na telefonní služby o 1 000,- Kč a výdaje na 

školení o 6 000,- Kč (plánována ještě dvě školení do konce roku 2024), dále navýšení částky na občerstvení o 

3 000,- Kč (školení, schůze, vernisáž). Z důvodu údržby majetku je třeba navýšit i položku na opravy vybavení 

o 16 621,- Kč (celkem bude v roce 2024 zaplaceno za opravy 46 621,- Kč – skákací hrady, stany). Do rozpočtu 

je třeba zavést novou položku 6122 ve výši 65 340,- Kč, což je částka na pořízení nového skákacího hradu.  

Paragraf 6223 – mezinárodní spolupráce – úprava dle skutečnosti, plánované výdaje sníženy o 13 957,- Kč.  

Pro vyrovnání rozpočtu je použita částka 126 736, -Kč, celková rezerva na položce 5901 je 902 267,11,- Kč. 

Přítomní starostové berou schválení rozpočtové změny č.5 na vědomí.  

 

Členské příspěvky na rok 2025 

Pro rok 2025 byly členské příspěvky již schváleny dne 24.9.2024 na členské schůzi. Nastavení výběru členských 

příspěvků bylo tak zachováno a činí pro obce 100 Kč/ob. (příloha č.5).  

 

Návrh Rozpočtu MB na rok 2025 

Obce byly v průběhu měsíce listopadu vyzvány k vyvěšení Návrhu Rozpočtu Mikroregionu Bystřicko pro rok 

2025 (příloha č.6) na úřední desce OÚ, včetně elektronické, alespoň 15 dní před konáním členské schůze. 

Přítomní byli seznámeni o vytvořeném Návrhu rozpočtu MB na rok 2025, který je sestaven na straně příjmů 

i výdajů v celkové částce 3 466 267,11,- Kč. Závazným ukazatelem je paragraf. Příjmovou část rozpočtu tvoří 

příjmy z členských příspěvků a neinvestičních transferů od obcí v celkové částce 1 611 000,- Kč, dotace ve výši 

120 000,- Kč. Paragraf 3314 předpokládá příjem 30 000,- Kč za reklamní plnění na akci BČD. Paragraf 3319 
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obsahuje příjmy 370 000,- Kč za přefakturace zaplacených licencí za promítání filmů v rámci akce Putovní 

letní kino 2025 a na paragrafu 3419 budou zaúčtovány příjmy za přefakturace nákupu materiálu pro akci Hry 

bez hranic 2025, ve výši 20 000,- Kč. Kmenový paragraf 3639 ve výši 370 000,- Kč zahrnuje příjmy z 

poskytování služeb, konkrétně příjmy za zpracování dotací a příjmy z pronájmu movitých věcí (půjčování 

vybavení – hradů, stanů atd.).  Paragraf 6223 obsahuje plánovaný příjem od Města Bystřice nad Pernštejnem 

na mezinárodní setkání. Do příjmové části rozpočtu bude zapojen zůstatek bankovního účtu k 31.12.2024, v 

předpokládané výši 930 267,11,- Kč.  

Výdajovou část rozpočtu tvoří výdaje na plánované akce v roce 2025 a běžné provozní výdaje MB. Paragraf 

3314 zahrnuje výdaje na akci Bystřicko čte dětem 2025 ve výši 205 000,- Kč, paragraf 3319 výdaje za licence 

filmů k akci Putovní letní kino 2024 a dále výdaje na akci Nositel tradic Bystřicka a Zrcadlení v částce 539 000,- 

Kč. Paragraf 3419 obsahuje výdaje na financování akce Hry bez hranic 2025 v částce 85 000,- Kč. Kmenový 

paragraf 3639 v celkovém objemu 2 504 767,11,- Kč zahrnuje veškeré mzdové výdaje, výdaje na nákup 

majetku a materiálu, licencí, platby služeb – poštovné, telefonní poplatky, školení, cestovné, zpracování IT, 

služby GDPR, předtiskovou úpravu měsíčníku Bystřicko, neinvestiční transfer pro MAS a Korunu Vysočiny. 

Součástí tohoto paragrafu je i plánovaná finanční rezerva po odečtení všech nákladů na rok 2025 ve výši cca 

400 000,- Kč. Na paragrafu 6223 jsou uvedeny výdaje 130 000,- Kč na mezinárodní setkání (ZMOVR), které by 

se mělo uskutečnit v roce 2025 a paragraf 6310 obsahuje plánované výdaje na platby bankovních poplatků.  

Předseda MB, pan Pokorný, dal hlasovat o Návrhu Rozpočtu MB na rok 2025. Ten byl jednohlasně schválen. 

Hlasování: Pro: 23   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Návrh Střednědobého rozpočtu MB na rok 2026-2027 

Návrh Střednědobého výhledu rozpočtu na období 2026-2027 byl obcím zaslán k vyvěšení min. 15 dnů před 

konáním členské schůze (příloha č.7). Členská schůze schvaluje znění Střednědobého výhledu.    

Hlasování: Pro: 23   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

Obce jsou povinné v souvislosti s výše schválenými dokumenty zveřejnit na své úřední desce dokument dle 

zákona č. 250/2000 Sb., který informuje veřejnost o jejich schválení a o tom, kde jsou dokumenty přístupné 

veřejnosti (příloha č.8) – tento dokument musí obce ponechat zveřejněný až do schválení nových dokumentů 

pro rok 2026. K jeho zveřejnění budou obce ještě vyzvány emailem.    

 

Schválení podkladů k inventarizaci majetku 

Starostové obcí obdrželi před konáním členské schůze také podklady k inventarizaci majetku, konkrétně 

Příkaz k provedení inventarizace a Plán inventur za rok 2024 (příloha č.9 a č.10), které stanovují mj. také 

časový harmonogram inventarizačních prací.  

Složení inventarizační komise a kontrolního výboru bylo již stanoveno na volební období 2022-26. Členové 

inventarizační komise budou proškoleni dne 13.12.2024. Inventarizační komise se tak i nadále skládá ze tří 

členů: předsedy Tomáše Uhlíře, Ing. Marka Černého a Jiřího Sklenáře. V kontrolním výboru jsou stanoveni 

tito tři členové: předseda Jiří Vrbka, Jiří Veselý a Ing. Zbyněk Holeček.  
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Pan Pokorný dal hlasovat o schválení podkladů pro inventarizaci majetku a o složení obou komisí, které 

zůstává beze změny. Oba výše uvedené dokumenty i současné složení komise byly jednohlasně schváleny. 

Hlasování: Pro: 23   Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Školení GDPR v roce 2025 

Od 1.7.2024 byla Dodatkem č.3 upravena smlouva s pověřencem pro ochranu osobních údajů, panem Ing. 

Petrem Šnekem. Dodatek upravil pověřenci odměnu ve stanovené výši 13 500 Kč včetně DPH/měsíčně, která 

zahrnuje náklady na sebevzdělání/školení pověřence a kmenové hromadné školení (2x ročně, z toho 1x pro 

obce a 1x pro školy). Subjekty, které se nezúčastní daných školení jsou povinny pověřenci uhradit cestovné a 

stanovenou hodinovou sazbu. Cestovní náklady na ÚOOÚ hradí MB ve výši 50 %. Tento systém financování 

bude zachován i pro rok 2025. 

Pan Šnek plánuje, předběžně v měsíci lednu 2025, uspořádat společné školení obcí a škol týkající se 

kybernetické bezpečnosti. Termín a místo konání budou stanoveny po společné konzultaci s MB a následně 

zaslány zúčastněným subjektům. 

 

6. Ceník služeb 

 

Příjmy za zpracování dotací a pronájem vybavení za rok 2024 

Příjmy za zpracování dotací, které vyřizuje paní Benová (aktuálně na mateřské dovolené), činí v současné 

době za rok 2024 cca 250 tis. Kč. Příjmy za pronájem vybavení jsou za rok 2024 ve výši cca 130 tis. Kč. 

 

Aktualizace ceníku služeb pro rok 2025 

Na základě zachování členských příspěvků pro rok 2025 se na minulé členské schůzi MB ze dne 24.9.2024 

odsouhlasilo navýšení cen jednotlivých služeb uvedených v ceníku. Konkrétně bylo schváleno navýšení částek 

za zpracování žádostí o dotace, a to o částku 2000 Kč. Výběr příslušných procent, které jsou účtovány až po 

schválení dotace zůstávají již beze změny. V případě zpracování strategických a rozvojových dokumentů bude 

cena stanovena v rozmezí od 2 500 – 5 000 Kč dle rozsahu daného dokumentu. 

V rámci ceníku za pronájem vybavení MB se jedná o navýšení o 500 Kč u hradů a stanu 6x12m. U pronájmu 

ozvučení částka činí 1000 Kč a menší rozměry stanu byly upraveny na 800 Kč/zapůjčení. Přehled změn 

znázorňuje příloha č.11. 

 

Oprava současného vybavení, nákup nového vybavení 

V současné době proběhly již opravy všech skákacích hradů po letní sezóně, za které MB zaplatil cca 24 tis. 

Kč. V listopadu proběhla již také úhrada nového hradu Zámek, který si obce mohou již rezervovat na rok 2025. 

Nákup nového nůžkového stanu 3x4,5m se uskuteční až na jaře 2025. 
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7. Mikroregionální akce 
 

a) Hry bez hranic 2024 

Letošní Hry bez hranic se uskutečnily v termínu 28.9.2024 (původní termín byl 14.9.2024 – zrušeno z důvodu 

nepříznivé předpovědi počasí).  

Vítězem letošních Her bez hranic se stala pořadatelská obec Písečné. Na členské schůzi bylo tedy oficiálně 

ještě pogratulováno panu Černému, starostovi obce Písečné, k danému vítězství a následně mu byl také 

předán putovní pohár doplněný o štítek se jmény soutěžících vítězného družstva.  

Průběh akce zhodnotili přítomní starostové velice kladně a mj. poděkovali pořadatelské obci za skvělou 

organizaci a výborné občerstvení. 

Celkové náklady akce činily cca 84 tis. Kč. Zmiňovanou akci podpořila Nadace ČEZ, které MB již zaslal 

závěrečnou zprávu s vyúčtováním.   

Pořadatelskou štafetu pro další ročník Her bez hranic získala obec Prosetín. Na minulé členské schůzi bylo 

dohodnuto pevné stanovení a dodržování termínu pro konání této akce v příštích letech (nebude již bráno 

v potaz konání dětské hasičské ligy), tj. první sobota v září.  Akce Hry bez hranic by se tak v roce 2025 měla 

uskutečnit dne 6.9.2025. Podání případné žádosti o dotaci KV bude řešeno již osobně s pořadatelskou obcí. 

 

b) MA21 – Putovní letní kino 

Po ukončení akce proběhlo vyúčtování a zaslání závěrečné zprávy Kraji Vysočina v rámci programu „MÍSTNÍ 

AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2030 V KRAJI VYSOČINA 2024“, na jejímž základě byla Mikroregionu již vyplacena 

dotace v částce 60 tis. Kč.  Na schůzi bylo projednáno a schváleno také opětovné podání žádosti o dotaci KV 

v roce 2025 (v případě vypsání dotace). 

 

c) Dětská umělecká soutěž  

Začátkem měsíce listopadu byly obce, školy, popř. i rodiče informovány o dvou plánovaných výstavách 

s názvem ,,Pestrý život na naší škole“ a ,,Poděkování“, a zároveň také o slavnostní vernisáži spojené s 

předáním ocenění autorům vítězných prací dětské soutěže. Ta proběhne dne 6.12.2024 od 14:00 hodin v 

půdních prostorách Městského muzea Bystřice nad Pernštejnem.   

Podrobné podmínky k vyhlášení dalšího ročníku dětské umělecké soutěže v roce 2025 budou řešeny s 

městem Bystřice nad Pernštejnem na plánovaném jednání dne 3.12.2024.  

 

d) Bystřicko čte dětem 

V letošním roce se akce uskutečnila v období od 1. února do 30. dubna 2024, tudíž mimořádné členské 

příspěvky obce hradily již v měsíci červnu 2024. Začátkem měsíce listopadu bylo dořešeno vyúčtování se 

sponzory akce, kterými byli v letošním roce Nadace ČEZ a společnost EG.D.  

Na schůzi bylo projednáno a schváleno podání žádosti o dotaci KV v roce 2025.  
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e) Soutěž Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka 

V rámci dané soutěže mají obce aktuálně možnost zaslat fotografie vánočních stromů (jednu za světla a jednu 

za tmy) do 6.12.2024 na e-mail info@regionbystricko.cz . Hlasování veřejnosti proběhne následně od 9.12. 

do 16.12.2024 a zveřejnění výsledků bude odtajněno dne 17.12.2024. Informace a podmínky k dané soutěži 

jsou mj. zveřejněny na webových a facebookových stránkách MB nebo v listopadovém čísle novin Bystřicko.   

 

f) Nositel tradic Bystřicka  

Výzva k podávání návrhů na udělení regionálního titulu NOSITEL TRADIC BYSTŘICKA pro rok 2025 bude 

zveřejněna v lednovém vydání novin Bystřicko. Předseda MB vyzval i přítomné starosty k podání případného 

návrhu nominace na udělení daného titulu, pro osobu/skupinu osob ze své obce, který by si daný titul dle ní 

zasloužily. Dne 3.12.2024 zasedne odborná komise, která ještě projedná a schválí podmínky pro následující 

ročník.  

 

 

8. Diskuse a další organizační záležitosti 

a) Transformace DSO na společenství obcí 

Předseda DSO na úvod připomenul podrobné podmínky nutné k transformaci Mikroregionu Bystřicko na 

společenství obcí. Zahájení odpovídajících kroků vedoucí k transformaci schválila již schůze předsednictva 

dne 12.11.2024. Všechny obce byly následně informovány o daných podmínkách a výhodách vzniku 

společenství obcí a shodly se na připravované transformaci. Aktuálně probíhá tedy na zastupitelstev všech 

obcí schválení dané transformace svazku včetně nových stanov. Po jejich odsouhlasení je nutné ještě 

schválení na členské schůzi, která se uskuteční dne 12.12.2024 od 8:00 hodin v zasedací místnosti MěÚ 

Bystřice nad Pernštejnem, kterého se musí zúčastnit všichni zástupci obcí. Následně budou veškeré nutné 

podklady zaslány KÚ Kraje Vysočina k posouzení a zapsání Mikroregionu Bystřicko, s. o. do rejstříku svazků. 

Starostové berou výše uvedené informace na vědomí. 

 

b) Aktualizace informačních letáků 

Turistické informační centrum zvažuje podání žádosti do krajského programu TURISTICKÁ INFORMAČNÍ 

CENTRA, který je vyhlašován na přelomu měsíce ledna a února (uveden termín z minulého roku). Ve 

zmiňovaném programu lze žádat o max. dotaci 60 tis. Kč, kterou by TIC chtělo využít na aktualizaci 

informačních letáčků o obcích MB. Jejich tvorba by souvisela s aktualizací textu a případnou výměnou 

fotografií. Letáčky by sloužily převážně pro účely TIC, a to pro své návštěvníky, ale pokud by nějaká obec měla 

o určité kusy zájem, může se s TIC předem domluvit. Aktualizace letáků může být také využita jako podklad k 

tvorbě informačních panelů v obcích, které lze orientačně pořídit za cenu 20-25 tis. Kč (včetně grafiky a 

zabudování panelu).  Pokud by obec měla tedy o daný panel zájem, může jej zafinancovat (z hlediska relativně 

nízké ceny) z vlastních zdrojů. Obce budou tedy ještě v budoucnu osloveny v této věci.   

 

mailto:info@regionbystricko.cz
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c) Odpadové hospodářství v regionu 

Přítomní starostové řešili problematiku svozu textilu, kterou ve většině obcí zajišťuje společnost TextilEco a.s. 

Daná společnost do této doby platila obci za sběr textilu, ale od 1.1.2025 bude tato služba naopak 

zpoplatněna. Obce tedy momentálně řeší podpisy daných smluv převážně se společností TextilEco a.s., kterou 

by se mělo vyřešit stanovení nových podmínek dle zákona o odpadech.  

Dále byla na členské schůzi projednávána také otázka recyklace dřevěného odpadu (problém hlavně 

s dřevotřískou) a možnosti pořízení kontejneru pro obce. Na minulé členské schůzi informovala paní Jenčková 

(starostka obce Zvole) o možnosti recyklace dřevěného odpadu přes firmu Kronospan. Od 1.1.2023 je totiž 

možné ve Výkazu o celkovém množství a druzích komunálního odpadu vykázat rovněž dřevo. Obec či město 

by tak může uplatnit také příspěvek od EKO-KOMU. 

Firma Kronospan nabízí k zakoupení pouze velký 40m3 kontejner (Abroll) v částce cca 180 tis. včetně DPH. 

V rámci naplnění daného kontejneru by se pravděpodobně muselo na jeho pořízení domluvit více obcí 

dohromady (např. sousední obce). Po naplnění by se vždy zavolalo firmě v rámci odvozu, který by se musel 

naložit vždy maximálně do 2 hodin. Odvoz by byl již zdarma. Pokud odpad spadá do kategorie A, tak za něj 

Kronospan poskytne daný příspěvek, pokud spadá do kategorie B (již bez příspěvku, ale odvoz by byl stále 

zdarma). Varianta je také zakoupení vlastního kontejneru, který by obec sama odvážela na určené místo. Paní 

Jenčková zatím uvažuje o zakoupení vlastního kontejneru a oslovení sousedních obcí. 

Pan starosta městyse Strážek ještě zmínil do budoucna možnost odvozu dřevěného odpadu do Metal Pipa, 

s.r.o., Moravec, která by měla mít uzavřenou smlouvu s Kronospanem. V současné době ale nejsou nastaveny 

ještě podrobné podmínky daného zajištění, ale uvažuje se o pravidelných frekvencích vývozu dřevěného 

odpadu (zmíněno každých 14 dní). Nicméně stejně by obec musela zajistit dopravu odpadu menšími 

kontejnery na Moravec. Pan starosta ze Strážku by se měl v lednu zúčastnit daného jednání, z níž případně 

sdělí MB výstupy.   

Další variantou pro obce by byl také nákup nebo zapůjčení menšího kontejneru od TS Bystřice nad 

Pernštejnem. Pan Pokorný se ještě spojí s TS ohledně možností spolupráce v této oblasti. 

Výstupy z daných jednání budou nadále řešeny na dalších jednání schůzí (rada, shromáždění starostů), popř. 

v rámci elektronické komunikace s obcemi. 

 

d) Náhrady za zřízení věcných břemen do pozemků obcí 

V minulých měsících oslovil náš Mikroregion předseda Mikroregionu Velkomeziříčsko-Bítešsko, pan Drápela, 

a to v rámci společného vyjednávání se zástupci EG.D týkající se náhrad za zřízení věcných břemen do 

pozemků obcí (související se znehodnocením daného pozemku obce).  

Cílem vyjednávání bylo dospět k tomu, aby EG. D, a.s. platilo za věcná břemena adekvátní částky dle vzoru 

Jihočeského kraje, kterému již EG.D platí za každé uložení kabelu do pozemku paušální částku 10 tis. Kč + další 

případné poplatky dle stanovených podmínek. První společné jednání se uskutečnilo dne 22.11.2024 od 9:00 

h ve Velkém Meziříčí. Nastavené požadavky z daného jednání budou předneseny na vedení EG.D. Pan 

Pokorný nás tedy bude i nadále informovat o výstupech z daných jednání. 
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e) Sdělení informací od MUDr. Prudké – nedostatek praktických lékařů na Bystřicku 

Hostem na schůzi předsednictva ze dne 12.11.2024 byla paní MUDr. Irena Prudká, praktická lékařka v obci 

Rovečné, která přítomné informovala o současné situaci zajištění lékařské péče pro dospělé v regionu 

Bystřicko.  

Na členské schůzi se slova ujal, její syn, pan Ing. Miroslav Prudký, který objasnil danou situaci. V tuto chvíli je 

zdravotnická péče zajišťována celkem devíti praktickými lékaři, z toho 5 lékařů je prakticky v důchodovém 

věku, 2 lékaři v předdůchodovém věku a 2 lékaři pod 50 let. Maximální kapacita jednoho lékaře je stanovena 

do 2000 osob/pacientů. Ani jeden z těchto lékařů nemá za sebe do budoucna náhradu. Cílem této informace 

bylo přimět přítomné vzít danou situaci na vědomí a začít ji řešit.   

Místostarosta Bystřice nad Pernštejnem, pan Ondra, uvedl, že město situaci mapuje a již delší dobu se snaží 

učinit kroky k získání lékařů na Polikliniku v Bystřici nad Pernštejnem (mapování místních studentů medicíny 

a jejich kontaktování, nabídka grantového programu – financování vybavení ordinace, nabídka bytu v Bystřici 

nad Pernštejnem a další finanční možnosti a benefity). Prozatím však bez větší odezvy. Zájem projevil pouze 

jeden současný student medicíny, který bude absolvovat státnice v roce 2025, který ale musí pro svou profesi 

splnit ještě tříletou praxi.  

V návaznosti na tento bod byla vyvolána diskuse mezi přítomnými ohledně možnosti finančních pobídek, 

sdíleného financování MB, týmové ordinace lékařů (sdílené praxe), přistavení/rekonstrukce nových míst na 

Poliklinice BnP apod.  

Pan Bílek (starosta obce Skorotic) poznamenal, že v Lysích funguje společnost Všeobecný lékař, která 

poskytujeme služby ambulantní péče praktického lékaře již na území celé České republiky. Aktuálně 

sdružujeme na 46 ordinací praktických lékařů pro dospělé a praktických lékařů pro děti a dorost. Koncept 

společnosti se opírá o základní myšlenku podpory lékařů silným administrativním týmem, tudíž se lékaři již 

nezatěžují složitou administrativou, která je pro lékaře na vesnicích mnohdy velice časově náročná.  

Pan Tvarůžek zmínil, že do budoucna může být velký problém i s centralizací lékařů pouze ve městě BnP, již 

nyní pociťuje, že starší obyvatelé nejsou ochotni dopravit se k lékaři ani do nedalekého Moravce, kde ordinuje 

MUDr. Hruška. V současné době městys nabízí těmto obyvatelům i odvoz k lékaři, ale řada obyvatel by uvítalo 

lékaře přímo ve své obci. 

Na závěr diskuse k tomuto bodu vyzval pan Pokorný v součinnost starosty obcí, kteří by věděli např. o 

budoucích/současných studentech medicíny ze své obce. 

 

 

f) Spolufinancování sociálních služeb 

V současné době nejsou prozatím nastaveny žádné podmínky ke spolufinancování sociálních služeb 

prostřednictvím Kraje Vysočina na rok 2025. Obce tedy nyní i nadále dostávají žádosti od poskytovatelů 

sociálních služeb týkající se prosby o daný příspěvek. Každá obec se tedy může opět rozhodnout, zda 

příspěvek organizaci poskytne či nikoliv. V rámci projektu OPZ+ se na jaře 2025 uskuteční setkání starostů, na 

němž by byl přítomný také zástupce za Kraj Vysočina a otevřela se opětovně otázka spolufinancování 
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sociálních služeb od roku 2026. Na programu daného jednání by bylo také zhodnocení a fungování 

zavedeného systému na území DSO Velkomeziříčsko – Bítešsko, který tento systém nastavil již od roku 2024, 

a to s výběrem příspěvků ve výši 100 Kč/ob.   

 

g) Společnost Nevajgluj a.s. 

Obce obdržely od společnost Nevajgluj a.s. Návrh smlouvy o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady 

tabákových výrobků. Konkrétně společnost nabízí obcím kompenzaci za náklady spojené s úklidy, provozem 

odpadních košů apod. Město Bystřice nad Pernštejnem podepsalo smlouvu s danou společností již v minulém 

roce a v letošním roce již získalo patřičný příspěvek. Sazba pro obce do 1000 ob. činí 6,20 Kč/ob. a souvisí se 

zasláním vstupního dotazníku + dotazníku, který se vyplňuje pak vždy 1x ročně. 

Fakturu (stanovenou na základě dané sazby) vystavuje společnosti obec, tudíž si ji následně může zavést do 

svého účetnictví jako službu. 

 

 

h) Návštěva ZMOVR v roce 2025  

V souvislosti s plánováním návštěvy našich slovenských přátel ze ZMOVR v roce 2025 je již nutné stanovit 

pevný termín jejich návštěvy. Pan Pokorný navrhnul předsedovi ZMOVR, panu Fenčákovi, dva vhodné termíny 

návštěvy v měsíci květnu. Pan Fenčák dané termíny ještě prokonzultuje na nejbližším možném jednání, které 

se plánuje zhruba za 14 dnů. Zároveň pan Fenčák poznamenal, že plánované oslavy 35. výročí vzniku ZMOVR, 

na které budou pozvány mj. také zástupci z Bystřicka, se z původního měsíce září pravděpodobně přesunou 

již na měsíc červen. Toto rozhodnutí by souviselo s možností neuskutečnění návštěvy ZMOVR z důvodu 

připravovaných oslav. Návštěva by se pak pravděpodobně uskutečnila později, popř. až v roce 2026.  

Mikroregion byl osloven, v rámci plánovaných oslav, k vytvoření videoprezentace za město BnP a 

Mikroregion Bystřicko. Pan Pokorný informoval o možném využití videa TIC Bystřice nad Pernštejnem, které 

vytvořil již dříve pan Mašek z TIC. Na podrobnostech a případném doplnění videa se ještě budeme domlouvat 

přímo s městem BnP. 

 

ch) Společný nákup elektřiny a zemního plynu na rok 2026 

V rámci společného nákupu elektřiny a zemního plynu uzavřely zúčastněné obce již v únoru 2024 smlouvy na 

dodávku elektřiny na rok 2025. Elektřinu mají tak uzavřenou se společností E-ON v částce 2499 Kč/MWh (bez 

DPH) a plyn se společností Energie2 ve výši 1023 Kč/MWh (bez DPH).  

Na jednání členské schůze byli starostové informováni o vývoji cen energií na rok 2026. V současné době se 

nabídky od distributorů v rámci elektřiny pohybují v ceně od 2 650 Kč - 3000 Kč/MWh (bez DPH), u zemního 

plynu je orientační cena od 1100–1250 Kč/MWh (bez DPH).  

Dle našeho konzultanta, pana Bittnera, existuje predikce snížení cen v období jarních měsíců (byl zmíněn 

duben 2025). V případě náhlé změny by nás pan Bittner kontaktoval. Cenové nabídky tak budou 

pravděpodobně řešeny na dalším jednání členské schůze (březen 2025). 
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i) Počet novin Bystřicko na rok 2025 

Počet novin Bystřicko na rok 2025 mohly obce nahlašovat/měnit do 31.10.2024. V případě neuvedení žádné 

změny počítá MB se stejnými počty, jak v letošním roce. V současné době se jedná o 3 435 ks výtisků za MB, 

což znamená snížení o 30 ks. Cena za grafické zpracování a příspěvek na tisk novin zůstává i nadále v roce 

2025 stejná, tzn. 15 tis. Kč/kvartál, tj. 60 tis. Kč/ročně. 

Přítomní byli dále upozorněni na stížnosti některých občanů z obcí, které nedostávají noviny přímo do 

poštovních schránek. Obcím bylo tedy doporučeno informovat občany o možnosti vyzvednutí novin, tj. kde 

jsou noviny aktuálně dostupné, např. k rozebrání na prodejně, na úřadě apod. 

 

Další diskuse 

Pan Ondra, místostarosta města BnP, informoval o společné schůzce se státním podnikem OZ Příbram (dříve 

GEAM Dolní Rožínka) v rámci skládky Bukov, která je schopna fungovat, za současného návozu 200 000 t (za 

region Bystřicko), až do roku 2032. Není vyloučeno ani rozšíření skládky do budoucna. Bude však 

pravděpodobně nutné, aby Bystřice nad Pernštejnem podepsala s OZ Příbram memorandum o tom, že se 

veškerý odpad bude vozit na skládku Bukov.  

Skládkování mělo původně trvat pouze do roku 2030, ale již nyní se uvažuje o jeho prodloužení do roku 2035, 

z důvodu posunu výstaveb spaloven. Vše se nyní bude odvíjet od platné legislativy.  

Vývoj cen na skládce Bukov od roku 2020 stále roste v průměru o 250 Kč/rok. Z tohoto důvodu navýšila 

Bystřice od roku 2025 poplatek za odpad z původních 700 Kč na 800 Kč.  

 

V souvislosti s odpady vyvstala mezi přítomnými také otázka změny obecně závazné vyhlášky obce o 

stanovení obecního systému odpadového hospodářství v rámci zavedení položky textilu, který mají obce od 

1.1.2025 povinnost třídit.  

Paní Dočkalová tedy ověří tuto povinnost schválení nové vyhlášky do konce roku a případně zašle obcím daný 

vzor doplněný o položku textilu. 

V rámci diskuse bylo také upozorněno na změnu telefonických kontaktů na pracovníky Ministerstva vnitra, 

kteří převzali agendu po paní Ing. Slezákové. Obce nové kontakty obdržely již také prostřednictvím datových 

schránek - Mgr. Lucie Dvořáková, tel.: 974 260 721, Mgr. Lubomír Okřina, tel.: 974 260 729. 

 

Pan Ondra dále přítomné informoval o zahájení stavby domova důchodců (Alzheimer home), umístěného u 

Sídliště II, který realizuje společnost Penta. Jedná se o soukromé zařízení, jehož kapacita by měla činit zhruba 

110 lidí, z toho polovina bude určena pro osoby trpící Alzheimerovou chorobou (tzv. domov se speciálním 

režimem). Předběžný plán dokončení stavby je stanoven na konec roku 2025. 

V rámci diskuse se řešilo také financování prodejen COOP do budoucnosti a s tím související problémy, které 

se v obcích i nadále řeší. Přítomní byli také informováni o změně jízdních řádů VDV od 1.2.2025.  
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Závěrem pan starosta z Rovečného, pan Prudký, upozornil na novou povinnost obcí I. a II. stupně související 

s ověřováním e-dokladů, která vyjde v platnost od 1.1.2025. Pro správné fungování elektronického prokázání 

totožnosti je nutné zajištění telefonu (nejlépe se systémem min. Android 13 a výše), popř. počítače se čtecím 

zařízením. V budoucích letech bude aplikace nutná hlavně v období konání komunálních voleb.   

Přítomným pak nadále názorně ukázal fungování daného ověřování e-dokladů prostřednictvím stránek 

https://edoklady.gov.cz/, kde se daná obec přihlásí pod správou ověřovatele prostřednictvím JIP/KAAS. 

 

9. Závěr jednání 

Po diskusi poděkoval pan Pokorný všem přítomným starostům za dnešní účast a připomenul termín další 

členské schůze konané dne 12.12.2024 související s transformací svazku na společenství obcí. Následně byla 

čtvrtá členská schůze v roce 2024 ukončena.  

 

 

 

 

 ……………………………...................                    …………………………………..........                ..………………………………......... 

             Josef Zich                                         Ing. Jan Koutecký               Libor Pokorný      

             starosta obce Lísek                                        starosta obce Blažkov                         předseda Mikroregionu 

 

 

Zapsala: 

 

 

  ……………………………………. 

          Jitka Dočkalová 

https://edoklady.gov.cz/

